
 2/9/15יום רביעי  –ישיבת פורום קיימא 

 יובל, סימה, דוד, אלישע, רחל, לירון ש.)חבלה"ט(, תום, טל, שגיא שלו, אמיר. נכחו:

 

 : לינה בחוף בצת1נושא 

 זה אשרב" הקיימא עסקה בנושא הלינה בחוף עוד מהרגע הראשון שהנושא עלה, דרך כתב." 

 רז בנושא.התקיימה פגישה עם גלי כחלק מהעיסוק בנושא 

  נייר   –הייתה ככל הנראה שגיאה באופן ההתנהלות עם נייר העמדה שקיימא החליטה להוציא

 להבא יש להקפיד בכל נושא מי האדם שאחראי. העמדה לא יצא בסופו של דבר.

  שכלל ששגיא החל בהנעתו  החל "קמפיין" מועצה, מליאת הבמרגע פרסום על מועד הישיבה

וכן יצירת קשר אישי עם כל אחד  –ועצומה רשימות תפוצה  פייסבוק  –פעילות באינטרנט 

 40-אליה הגיעו כמרשימה  בזמן ישיבת המליאה התארגנה הפגנה  מחברי מליאת המועצה.

רגונית והאינטרנטית של קיימא היתה בשימוש. התשתית הא תושבים מהגליל המערבי.

 הורגש חוסר בתשתית קשר עם הישובים. 

  המליאה החליטה על הקמת וועדה שתבחן שינויים  ,מוחים מלני החוףעל פי המלצת צוות ה

 בחוק העזר שהוצע תחילה. הוועדה תכלול גם נציגי ציבור, ביניהם נציגי קיימא: אמיר 

יגי צמי מנ ף תהליך ויחליהת א )באופן רשמי(  מיה ושגיא. יובל יהיה נציג רביעי שילווה

 הציבור שלא יוכל להגיע.

 התכנסו לישיבה מקדמית וגיבשו את העקרונות הבאים: נציגי הציבור בוועדה 

o .שמירה על האפשרות ללון באופן חופשי לאורך חופי המועצה 

o .שמירה על החוף נקי 

o .שמירה על החוף נעים ומוגן מפני מפגעי רעש 

o  יולי( -נבחנת אפשרות לאסור את הלינה בתקופת הטלת הצבים )מאי –הגנה על צבי הים

 מטר מקו המים. 20-ה, או הגבלת לינה לבמקומות המוכרים להטל

o .הסדרת מדיניות להבערת אש 

o .לערוך בדיקה / פגישה עם לני הקרוונים 

o .שיתוף הציבור 

o .הגברת המועדות הציבורית 

 :הצעות שעלו במהלך הפגישה בסיעור מוחות בנושא הלינה בחופים 

 :רחל

o .יצירת מנגנון להטלת קנסות 

o אזורים עם פוטנציאל ללכלוך מוגבר. להסדיר מקומות להעברת אש כדי לתחם 

o .הוספת פחי אשפה לאורך החוף 

o .יצירת דיאלוג עם מועצות שכנות, שתושביהם משתמשים ונהנים מהחוף 

 :טל

o .לנתק את הקשר שבין שמירה על ניקיון לבין לינה בחוף 

o .מציע לבחון גביית דמי חנייה, ולייעד את הרווחים לטובת ניקיון החוף 



o עלאת המודעות על גבי העמודים הפרוסים לאורך החוף.ליצור קמפיין לה 

 

 :לירון

o  ככל שכמות המשתמשים  –נותן סקירה על מצב החופים והמגמות בחופי ישראל בכלל

בחוף גדלה כך הדבר מקשה יותר על הרשות להקצות את המשאבים לטיפול בחוף, 

 או גובים תשלום.וכתוצאה מכך הרשויות מחוקקות חוקי עזר ו/או סוגרים את החופים ו/

o .המגמה הכללית היא לעבור לחוקי עזר עם ברירת קנס 

o  מציע שהחוק המתוכנן במועצה יהיה רחב ככל האפשר, כולל איסור הלינה בחוף, וזאת

 כדי לתת כלים למועצה גם בעתיד, אם יעלה הצורך, להפעיל את הסעיפים.

o  ,בשיתוף עם נציגי ציבור, היא מציע לדרוש כי בחוק העזר ייקבע כי וועדת איכות הסביבה

 זו שתקבע באילו מקטעי החוף להחיל, אם בכלל, את החוק ואת מנגנוני הפיקוח. 

o   יובל הביע התנגדות להצעה ללכת על פי הגרפים והמדיניות הקיימת. ובטח נגד כל איסור

 על לינת חוף.

o  .גליל עליון, להתייעץ עם מועצות אחרות שאצלם כבר יש חוקים דומים, כמו למשל מ.א

 כדי ללמוד מהצלחות / כישלונות.

 

 . לפגישה ראשונה. צוות בצת" להלן "–מתכנסת הוועדה   6.9.2015הקרוב ה  ראשון ביום 

  2015הינו נובמבר למליאה  המועד שנקבע להגשת ההצעה. 

 

 :1תמ"א  –: מצב החופים בישראל 2נושא 

 כנון בנוגע לחופי ישראל: רחל נותנת סקירה על הצעדים האחרונים שננקטו ע"י מנהל הת

הנוגעת  13מחליפה תמ"אות קיימות )בין השאר תמ"א מנהל התכנון עובד על תמ"א חדשה ש

 100-לחופים(. על פי התכנון המוצע יש כוונה לאפשר בנייה ושימושים מסוימים בתחום ה

ה מטר( לא ברור ודי פרוץ לבני 100-300מטר מקו המים, וכמו כן, הנושא של עורף החוף )

חופשית. כמו כן, יש כוונה לחלק את החופים בארץ לשלושה סוגים: עירוני, כפרי ושמור, 

 בהתאם לרמת "ההחמרה" בנושא הבינוי והפיתוח.

  השפעה על הגליל המערבי: אישור תכנית כזו עלולה להצמיח מחדש ולתת תוקף לתכנית כפר

 זיב בנהריה.הנופש בחוף בצת כמו כן תומכת בתכניות פיתוח לאורך חופי אכ

  רחל תנסח מכתב לשרים ולחברי הכנסת של מפלגת "כולנו" בשם קיימא והוועדה להצלת חוף

 בצת.

 .לירון ידבר עם אילן האוזר, שערך תכנית לחופי מטה אשר, וינסה לרתום אותו לנושא 

  נדרש לעשות מאמץ לרתום את ראש המועצה לטובת המאבק מול מנהל התכנון והשלטון

 המרכזי.



במסגרת הדיון בנושא זה עלה רעיון לקיים פגישה פתוחה של תושבים עם ראש המועצה,  ---

 ---ולשמוע את עמדתו בנושאים שונים, כמו גם בנושא החופי וכפר הנופש בחוף בצת 

 

 

 

 : מתקן התפלת מים בלוחמי הגטאות:3נושא 

  .לירון יעביר לחברי לירון נתן סקירה בנושא הקמת מפעל ההתפלה, וההליכים הקודמים שהיו

 קיימא את המסמכים והמידע מהוועדות.

  .עמדת החבל"ט הייתה לעדיפות הקמת מפעל ההתפלה באזור התעשייה במפרץ עכו. גם המ.א

 התנגדה בוועדה הארצית להקמת מפעל ההתפלה במטה אשר.

 י המדינה התנגדה לעמדה הזו לאור זיהום המים הקיים באזור מפרץ עכו ולכן זה חזר לתחומ

 המועצה.

  תחנת כוח. –התקן התפלה כזה מפיץ המון רעש, זיהום אור ודורש אנרגיה 

 .נדרש לבדוק מה עמדת ראש עיריית עכו לגבי הקמת מפעל ההתפלה בשטח הרשות 

 .גם כאן, מוצע לרתום את ראש המועצה למאבק משותף מול מנהל התכנון 

 וצה הארצית. בהתאם נפעל.קיימא יילמדו את הנושא דרך החומרים שלירון יעביר מהמע 

 

 : חג בצת.4נושא 

  2011ההצלחה במאבק נגד הקמת כפר הנופש מכמידי שנה נערך חג חוף בצת לחגיגות  

 ולהמשך למידה ושמירה על החוף

  :29-30/9/15תאריכים אופציונאליים. 

  ורחל מבקשים עזרה בארגון. תום יעזור. יובל 

 

 : עדכונים נוספים:5נושא 

  לתרגם את אתר קיימא לשפה האנגלית ולשפה הערבית. נדרש עזרה בחיפוש יש כוונה

 מתורגמן לערבית )לירון אמר שיוכל לעזור(.

 .לטובת הפייסבוק . למזג רשימות תפוצה של המצטרפים מהמאבק של הלנים בחוף 

 .דוד יפיץ לחברי קיימא לוגו לארגון 

  יות. חברי קיימא שחתמו על מונה חוקר חיצוני לבדיקת ההתנגדו –תכנית מאתר נהריה

 ההתנגדות יזומנו להשמיע טיעוניהם בפני החוקר בתקופה הקרובה.

 תום  -רשם  


